
PREDSEDSTVO OBČINSKE

KONFERENCE SZDL

Na skupščinah SIS
še nepotrebna
gradiva

Na 51. seji je predsedstvo občinske konference SZDL Beži-
grad obravnavalo poročilo odbora za komunalni sistem in kra-
jevno samoupravo republiške konference SZDLojavni razpravi
o uresničevanju sklepov in stališč o nadaljnjem razvoju krajev-
nih skupnosti. Stališča in ugotovitve so na mestu: samoupravni
položaj občanov v krajevni skupnosti je še premalo uveljavljen;
okrepiti je treba položaj delegacij, bolj uveljaviti oblike oseb-
nega izjavljanja občanov; izvršilni in upravni organi v občini
morajo krajevni skupnosti zagotoviti vsestransko pomoč pri
izvajanju nalog; okrepiti je treba vloge hišnih svetov in svetov
stanovalcev, potrošniških svetov, dograditi informacijski si-
stem. Izredno pomembno pa je stališče, da ]e treba s samou-
pravnim sporazumom med krajevnimi skupnostmi in temeljnimi
organizacijami združenega dela zagotoviti sredstva za zadovo-
Ijevanje skupnih potreb občanov v krajevnih skupnostih, ki jih
ne zadovoljujejo v samoupravnih interesnih skupnostih.

Predsedstvo je na seji podprlo organizirana družbena priza-
devanja za takšno ureditev delovnega in obratovalnega časa, da
bodo v čimkrajšem času doseženi poglavitni ciljf, ki so oprede-
Ijeni v osnutku družbenega dogo»/ora o tem, torej boljša izraba
delovnega časa, kar najučinkovitejša uporaba delovnih sred-
stev in večja prilagojenost obratovalnega časa potrebam delav-
cev in občanov. Clani pa so menili, da je bila javna razprava o
osnutku družbenega dogovora, ki ureja tako občutljivo po-
dročje, kot sta delovni in obratovalni čas, prekratka, pa zato
verjetno tudi premalo učinkovita. Čez noč ni moč uskladiti
nekaterih pomembnih vprašanj: prevoza na delo in z dela,
prehrane delavcev med delom, otrok v šolah -zlasti srednješol-
cev, otroškega varstva, osnovne preskrbe, dodatnega izobraže-
vanja delavcev, njihove družbenopolitične aktivnosti in tako
dalje. Bolje je stvari dobro pretehtati, dvakrat premisliti in se
počasneje odločiti o ukrepih, kot pa se odločiti nanagloma in
nato ugotavljati nesmotrnost takega ravnanja, so menili člani
predsedstva.

Samoupravne interesne skupnosti družbenih dejavnosti in
materialne proizvodnje pa so pripravile poročilo o uresničeva-
nju srednjeročnih planov v letu 1982. Alenka Mladovan je v
uvodni obrazložitvi obsežnega gradiva, pripravljenega za vso
Ljubljano in posebej za našo občino, opozorila na nekatere
posebnosti. Skupščine so se v tem mandatu (od marca do
konca leta) sestale štiri do šestkrat, vendar bi bilo teh sestankov
lahko manj, če bi bile pristojnosti organov interesnih skupnosti
jasneje opredeljne. Tako so delegati skupščin še vedno večkrat
povsem brez potrebe obremenjeni z navideznim odločanjem o
izvedbenih aktih in gradivih predvsem strokovnega značaja. o
katerih bi lahko odločali tudi drugi organi SIS. Posledica so tudi
predolgi dnevni redi, manjše zanimanje delegatov in na nekate-
rih skupščinah tudi udeležba na meji sklepčnosti.

Za marsikoga bo naslednji podatek veliko presenečenje: ne-
katere konference delegacij se sploh še niso konstituirale,
nekatere pa se sploh ne sestajajo! Zal v poročilu niso navedene
konkretno, podatek pa za sindikalno organizacijo nedvomno
pomeni poziv. da bije plat zvona. Tudi sestavo nekaterih sploš-
nih delegacij v velikih organizacijah združenega dela in združe-
nih, v katerih obravnavajo tako sorodna področja kot sta zdrav-
stvo in komunala, bo treba preveriti...

Veliko volje so v tem mandatu pokazali člani delegacij iz
krajevnih skupnosti, ki se vse bolj zanimajo za razreševanje
problemov s področja družbenih dejavnosti, še zlasti tistih, ki
jih neposredno prizadevajo.

Delovanje zborov izvajalcev še ni zadovoljivo: v časimmeje-
vanja sredstev za skupno porabo mrgolijo izvajalcem po glavi
predvsem številke, njihova glavna tema je zagotavljanje de-
narja, namesto da bi se več ukvarjali s programi dela, z izboljša-
njem kvalitete dela, racionalizacijo poslovanja, z uresničeva-
njem zahtev in sklepov uporabnikov.

Iz poročila so razvidne tudi številne naloge, ki jih bo treba
izpeljati, da bomo lahko ugotovili, da je za zdaj še vedno v teoriji
določena vloga delegatov na tem področju vsaj večinoma ure-
sničena. S. D.


